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De l’última confe-
rència han de sortir 
accions concretes 
de futur per a 
Sabadell / VÍCTOR 

CASTILLO

Quin futur té la ciutat? Quins 
canvis ha de fer Sabadell en els prò-
xims anys? La delegació del Vallès 
del Col·legi d’Enginyers Industri-
als de Catalunya culmina el cicle 
de xerrades Tres eixos de progrés a 
Sabadell el pròxim 11 de desembre. 
El col·legi, que compta amb el su-
port d’entitats i empreses locals, 
vol posar negre sobre blanc i defi-
nir el full de ruta de la ciutat per a 
la dècada. Una sèrie de canvis que 
s’han de fer a escala social, urbanís-
tica, econòmica i empresarial. 

L’última conferència, que tin-
drà lloc el dilluns a les 18.30 h a la 
seu d’Enginyers del carrer Indús-
tria, vol comptar amb la presència 
de joves. L’organitzador del cicle, 
Jordi Izard, fa una crida que la ge-
neració Z s’impliqui a definir el Sa-
badell del futur: “Seran els autèn-
tics protagonistes de la pròxima 
transformació a la ciutat, i per això 
hem d’escoltar la seva opinió”, de-
fensa. El Col·legi d’Enginyers ja ha 
dut a terme trobades amb grups 
de Batxillerat i d’FP per engres-
car-los a dir la seva.

Les propostes dels joves i de la 
resta del públic que assisteixi a la 
conferència final se sumaran al do-
cument de conclusions de les tres 
taules rodones organitzades pel 
Col·legi d’Enginyers. El full de 
ruta, que es presentarà a la socie-
tat l’any que ve, inclourà propos-
tes concretes en infraestructures, 
transició energètica, reindustra-
lització i ciutat inclusiva. En les 
primeres dues conferències ja van 
sortir idees sobre la generació 
d’energia verda, nous models d’in-
dústria i transformacions urbanís-
tiques a la ciutat, així com noves 
formes de construcció sostenible 
amb materials reutilitzats.

De la ciutat a les administracions
El que ben segur apareixerà en el 
compendi de propostes en la dar-
rera taula rodona seran un nou or-
ganisme per governar el Gran Va-
llès fora de Barcelona, a l’estil de 
l’Àrea Metropolitana, i també in-
fraestructures viàries –el Quart 
Cinturó (B-40) i la ronda Nord de 

Sabadell i Terrassa– i ferroviàries 
–la connexió en tren entre els dos 
Vallesos–. 

Així mateix, s’indicaran zones 
de creixement urbanístic poten-
cial a Sabadell i en altres punts de 
la comarca per enfortir la indústria 
vallesana i poder corregir la falta de 
llocs de treball que hi ha en l’actu-
alitat. La ciutat i la comarca tenen 
unes taxes d’atur del 10,7% i del 
9,7%, per sobre de la mitjana cata-
lana. Pràcticament, un de cada cinc 
sabadellencs majors de 55 anys 
(17%) no tenen feina, segons l’úl-
tim informe de l’Observatori del 
Treball i del Model Productiu de 
la Generalitat.

Izard recorda que totes les pro-
postes s’entregaran a entitats, ins-
titucions. El compendi també 
acabarà en mans de les diferents 
administracions responsables –
Govern de la Generalitat, la Dipu-
tació i l’Ajuntament de Sabadell– 
perquè “en prenguin nota”.

L’última taula ro-
dona del cicle ‘Tres 
Eixos de progrés a 
Sabadell’ tindrà lloc 
dilluns que ve a les 
18.30 h a la seu del 
carrer Indústria, 18. 
Estarà moderada 
per Núria Aymerich, 
secretària general del 
Gremi de Fabricants 

ENTITATS  Enginyers de Catalunya fa una crida a la 
generació Z a dir la seva sobre els canvis a la ciutat 
la pròxima dècada: “Han de ser els protagonistes 
de la transformació que viurà Sabadell”

Què pensen 
els joves del futur 
de Sabadell?
Albert Acín Serra  •  @acinalbert #Enginyers  #Sabadell

El sabadellenc Paco Aranda re-
petirà com a portaveu socialista 
a la comissió de Justícia del Con-
grés dels Diputats. El PSOE ha 
confiat la seva representació en el 
PSC en una de les comissions clau 
de la legislatura: haurà de defen-
sar la tramitació de la llei d’amnis-
tia als investigats pel Procés, que 
rebutgen tant el PP com Vox i que 
passarà el primer tràmit dimarts 
que ve.

“Vull continuar treballant per a 
la concòrdia i el diàleg per resol-
dre el conflicte polític amb Cata-
lunya”, explica Aranda, que defen-
sa l’amnistia com un instrument 
per poder passar pàgina dels mo-
ments de més tensió entre els go-
verns de l’Estat i de la Generalitat. 
L’any 2021, el diputat ja va donar 
suport als indults als líders inde-
pendentistes com a portaveu so-
cialista de Justícia al Congrés, una 
iniciativa que “ha funcionat” des 
del seu punt de vista. “La societat 
catalana ha pogut girar full als fets 
de 2017”, exposa. El diputat tam-
bé ha participat en la tramitació 
d’una vintena de propostes de llei 
des de la mateixa posició.

Aranda és l’únic diputat sabadellenc a la cambra baixa / CEDIDA 

El PSOE tria Paco Aranda 
per defensar l’amnistia 
al Congrés dels Diputats
A. Acín Serra  •  @acinalbert  #Amnistia

Paco Aranda (1977) és l’únic di-
putat de Sabadell al Congrés dels 
Diputats. Llicenciat en Dret per 
la UB i amb un postgrau de Pràcti-
ca Jurídica, es va presentar per pri-
mer cop a les llistes del PSC per 
Barcelona a les eleccions generals 
del 2019 i va repetir en la contesa 
electoral del juliol passat.

Juntament amb Aranda, uns al-
tres deu diputats del PSC s’han 
quedat amb les funcions de por-
taveu en comissions del Congrés 
dels Diputats. Els socialistes cata-
lans ostentaran onze dels 54 càr-
recs en comissions de la cambra 
baixa espanyola. Alba Soldevilla, 
del PSC de Terrassa, completa la 
representació socialista vallesana 
a la cambra baixa.

El diputat 
repeteix com 
a portaveu 
socialista a la 
comissió de 
Justícia


